
Protokół nr 48/22 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce  

w dniu 19.12.2022 r. 

 

Data posiedzenia: 19.12.2022 r. 

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach 

Obecni: wg załączonej listy obecności (załącznik nr 1 a-b) 

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum. 

 

Projekt porządku obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gorzyce na lata 2023-2030. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Gorzyce na 2023 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy finansowej 

Gminie Lubomia na realizację zadań z zakresu bezpieczeństwa publicznego. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy finansowej 

Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację powiatowych przewozów pasażerskich o 

charakterze użyteczności publicznej. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego - Gminnego Ośrodka Turystyki, Sportu i Rekreacji 

"Nautica" w Gorzycach na 2023 rok oraz określenia szczegółowych zasad udzielania i 

rozliczania dotacji. 

10. Zaopiniowanie pojektu uchwały w sprawie udzielenia w latach 2023-2025 pomocy 

finansowej Międzygminnemu Związkowi Wodociągów i Kanalizacji w Wodzisławiu Śląskim. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy finansowej 

Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację zadania z zakresu administrowania drogami - 



"Opracowanie dokumentacji projektowej drogi powiatowej nr 5021 od skrzyżowania z DK78 

do skrzyżowania z ul. Czarnieckiego". 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy finansowej 

Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację zadania z zakresu administrowania drogami - 

"Przebudowa drogi gminnej nr 50168 S ul. Raciborskiej w Bełsznicy i Rogowie. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy finansowej 

Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację zadania z zakresu administrowania drogami  - 

"Opracowanie dokumentacji projektowej pn: Przebudowa drogi powiatowej Nr 3512S (ul. 

Raciborska) Rogów - Syrynia". 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gorzyce na lata 2022-2030. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce 

na 2022 rok. 

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia w budżecie Gminy Gorzyce na 2022 

rok wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku szkolnym 2022/2023 

dotacji Miastu Rybnik na pokrycie kosztów zatrudnienia związanego z nauczaniem religii dla 

uczniów Kościoła Adwentystów Dnia Siódmego. 

18. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku szkolnym 2022/2023 

dotacji Miastu Jastrzębie Zdrój na pokrycie kosztów zatrudnienia związanego z nauczaniem 

religii dla uczniów Kościoła Zielonoświątkowego. 

19. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku szkolnym 2022/2023 

dotacji Miastu Wodzisław Śląski na pokrycie kosztów zatrudnienia  związanego z nauczaniem 

religii dla uczniów Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego. 

20. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Gorzyce na lata 2023-2027". 

21. Rozpatrzenie petycji w sprawie niepodwyższania podatków na rok 2023. 

22. Wnioski i zapytania. 

23. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Ad 1 

W dniu 19.12 2022 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja otworzył 

wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał wszystkich obecnych, m.in.: 



Wójta Gminy Daniela Jakubczyka, Z-cę Wójta Daniela Kurasza, Skarbnik Gminy Renatę 

Seman, Sekretarz Gminy Marię Władarz, radnych, sołtysów oraz pracowników Urzędu 

Gminy Gorzyce.  

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przedstawił porządek posiedzenia  

Do porządku posiedzenia nie wniesiono uwag i został przyjęty jednogłośnie. 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja poinformował, iż wyłożony został 

protokół z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce, do którego 

można zgłaszać uwagi i poprawki do końca dzisiejszego posiedzenia. W przypadku 

zgłoszenia uwag zostaną one rozpatrzone, w przypadku ich braku protokół przyjęty zostanie 

w proponowanym brzmieniu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał w pierwszej kolejności głos 

Pani Komendant Straży Gminnej Agnieszce Kurc, która przedstawiła informację na temat 

działalności Straży Gminnej na terenie Gminy Gorzyce w 2022 roku, w związku z 

koniecznością udzielenia dodatkowej pomocy finansowej Gminie Lubomia na realizację 

zadań z zakresu bezpieczeństwa publicznego. 

Poinformowała, że w 2022 roku Straż Gminna skontrolowała 118 posesji w tym 27 kontroli 

dokonano pod kątem gospodarowania nieczystościami ciekłymi (szambo), zaś 91 - pod kątem 

gospodarki odpadami komunalnymi. Ponadto przez wiele miesięcy pracownicy straży 

gminnej byli zaangażowani w prace policji, wspierali akcje „bezpieczna droga do szkoły”, 

„bezpieczne wakacje”, kontrola osób przebywających na kwarantannie oraz wywiązywanie 

się z obowiązku noszenia maseczek. Wiele interwencji odbyło się na zlecenie, nie tylko 

urzędu ale również mieszkańców gminy. Zlecenia te dotyczyły głownie spalania odpadów w 

piecach centralnego ogrzewania, bezdomnych psów itp. W bieżącym roku nałożono 15 

mandatów na łączną kwotę 2 400,00 zł. Dodała jednak, że za wykroczenia nie zawsze nakłada 

się mandaty. Często stosowane są pouczenia. 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał o wysokość mandatów za poszczególne wykroczenia. 

- Pani Komendant A. Kurc odpowiedziała, że wysokość mandatów zależy od wykroczenia i 

wynoszą one od 20 do 500 zł.  

- radna Izabela Borecka zapytała na czym polega kontrola posesji i jak to wszystko wygląda 

w praktyce.  



- Pani Agnieszka Kurc odpowiedziała, że jeżeli dana osoba nie wywiązuje się z obowiązku 

przestrzegania przepisów prawa, np. nie wywozi nieczystości ciekłych zgodnie z uchwałą 

Rady Gminy czyli co najmniej raz w kwartale, to zostaje ukarana mandatem. W razie 

nieprzyjęcia mandatu sprawa zostaje skierowana do sądu. Jeżeli pojawiają się jakiekolwiek 

wątpliwości związane np. z korzystaniem z nielegalnego odpływu, planuje się kolejną 

interwencję z pracownikiem urzędu, który przy pomocy odpowiedniego sprzętu jest w stanie 

stwierdzić ewentualne nieprawidłowości. Każde wykroczenie jest szczegółowo sprawdzane. 

- radny Michał Menżyk zapytał na jakiej podstawie Straż Gminna współpracowała z Policją w 

zakresie kontroli maseczek, kwarantann itp. 

- Pani Komendant A. Kurc odpowiedziała, że straż została zobligowana decyzją Wojewody 

Śląskiego do współpracy z Policją w tym zakresie. Zakończenie współpracy nastąpiło dopiero 

w czerwcu br. Przez pół roku Straże Gminne musiały pomagać Policji w pracach związanych 

z pandemią koronawirusa. 

- radny Piotr Zimny zaproponował, by Straż Gminna prowadziła miesięczne, a nie jak 

dotychczas roczne raporty, dotyczące interwencji, przeprowadzonych na terenie gminy 

Gorzyce.  

- Pani Agnieszka Kurc odpowiedziała, że każda interwencja odnotowywana jest w specjalnie 

do tego przeznaczonym notatniku, a raporty sporządzane są na bieżąco. Nie ma żadnego 

problemu, by do Gminy Gorzyce składać taki raport comiesięcznie, bądź też cokwartalnie. 

- radny Piotr Zimny powiedział, że jego zdaniem wysokość mandatów powinna być jednak 

adekwatna do wykroczenia, by osoby które nie stosują się do przepisów prawa, otrzymały 

odpowiednią karę. Jedynie wtedy można się spodziewać pozytywnych zmian i liczyć na to, że 

dana osoba nie będzie uchylać się od obowiązków. Radny stwierdził, że 15 mandatów na 

łączną kwotę 2 400 zł to jednak zdecydowanie za mało, by zmienić podejście mieszkańców, 

tym bardziej że mandat okazuje się być niższy od samego wywozu nieczystości z posesji.  

- Pani Agnieszka Kurc stwierdziła, że każda sytuacja jest inna i wszelkie okoliczności należy 

wziąć pod uwagę. Zawsze stara się obiektywnie spoglądać na sprawę, nie krzywdząc przy 

tym tych osób, które popełniły błąd nieświadomie (bo np. spóźnili się z wywozem o kilka 

dni), a ukarać tych, którzy popełniają wykroczenia systematycznie i z premedytacją. 

Przywilejem w jej sytuacji jest możliwość decydowania o wysokości, czy tez w ogóle o 

zastosowaniu kary w postaci mandatu – dodała.    

- radny Piotr Zimny wyraził zainteresowanie czy przez te kilka lat, kiedy w gminie 

funkcjonuje Straż Gminna, zmieniła się świadomość mieszkańców w zakresie obowiązku 

przestrzegania przepisów prawa dotyczących ochrony środowiska? 



- Pani Agnieszka Kurc powiedziała, że w jej ocenie mentalność ludzi powoli się zmienia, 

nastąpiła znaczna poprawa w ilości wykroczeń pod względem spalania odpadów w piecach 

CO oraz systematycznym wywożeniu nieczystości ciekłych. Widać że w stosunku do lat 

wcześniejszych,  ludzie bardziej dbają o czystość i ochronę środowiska. 

- radna Alicja Zuch powiedziała, że jedenaście kontroli posesji w ciągu drugiego półrocza, 

dokonanych przez Straż Gminną,  to stosunkowo niewiele bo średnio to ok. dwie kontrole na  

dzień. Czy rzeczywiście Straż nie jest w stanie skontrolować większej ilości domostw w ciągu 

dnia czy tez nie ma takiej potrzeby.  

- Pani Agnieszka Kurc odpowiedziała, że Straż Gminna może skontrolować posesję tylko na 

podstawie zlecenia i tylko w obecności drugiego pracownika. Praca Straży Gminnej nie 

opiera się wyłącznie na kontrolach posesji. Uczestniczymy również w innych działaniach, o 

których jesteśmy wcześniej poinformowani.  

Na tym zakończono dyskusję w tym temacie. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie pokrycia 

części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (zał. nr 2) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał czy w stosunku do lat poprzednich, zwiększyła się ilość 

deklaracji od mieszkańców o kompostowaniu odpadów biodegradowalnych. 

- Pani Skarbnik odpowiedziała, że odkąd uchwalono nową stawkę za wywóz odpadów 

komunalnych uwzględniającą ulgę za kompostowanie odpadów w wysokości 3 zł., ilość 

deklaracji zwiększyła się o 205 sztuk.  

- radna Izabela Borecka wyraziła swoje wątpliwości czy na pewno właściwe jest to, że gmina 

będzie dopłacać do systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Ponadto zapytała, czy 

byłaby możliwość zastosowania ulgi wobec osób, które dom ogrzewają gazem bądź prądem, 

nie generując przy tym popiołu. 

- Wójt Gminy Daniel Jakubczyk odpowiedział, że póki co przepisy prawa nie pozwalają na 

wprowadzenie takiej ulgi. Uchwała rady gminy to akt prawa miejscowego ale jednocześnie 

akt wykonawczy w stosunku do ustawy. Dodał, że przetarg na zagospodarowanie odpadów z 

PSZOK nie został jeszcze rozstrzygnięty i być może do tematu trzeba będzie jeszcze wrócić. 



- Pani Izolda Gajowska powiedziała, że podczas ostatniej konferencji samorządy zgłaszały 

problem dotyczący niemożliwości zastosowania ulgi wobec osób które nie generują popiołu, 

jednak póki co,  żadnej zmiany w tym zakresie nie wprowadzono.  

- radny Piotr Wawrzyczny zapytał czy ujęta w budżecie na 2023 rok kwota w wysokości 

1 118 000,00 zł dotyczy właśnie tego zadania, czyli dopłaty do pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi, na co p. Skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że 

tak.  

- radny Eugeniusz Katryniok zapytał, czy jest gwarancja,  że kwota tej dopłaty, w wysokości 

1 118 000 zł nie wzrośnie w ciągu roku, bo np. okaże się że przetarg na zagospodarowanie 

odpadów z PSZOK przewyższy planowane środki na ten cel. Radny zapytał też ile ta dopłata 

wynosi w przeliczeniu na jednego mieszkańca.  

- Skarbnik Gminy Renata Seman odpowiedziała, że dopłata wynosi ok. 5,55 zł miesięcznie na 

jednego mieszkańca.   

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      4  przeciw    1 wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      3  przeciw    1 wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2023-2030 (zał. nr 3) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw ……… wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy Renata 

Seman przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Gorzyce na 

2023 rok (zał. nr 4) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 



- sołtys Henryk Matuszek zapytał dlaczego w budżecie na 2023 rok nie zaplanowano środków 

na zwiększenie diet sołtysów. Przypomniał, że w lipcu 2022 r.  sołtysi otrzymali od Wójta 

Gminy pismo, z którego wynikało, że podwyżka diet nastąpi z dniem 1 stycznia 2023 r.  

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że za opracowanie projektu budżetu  oraz  

przedłożenie go Radzie Gminy i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Katowicach odpowiada 

Wójt. Budżet na 2023 rok było bardzo trudno zrównoważyć. Analizując ten dokument 

szczegółowo, można zauważyć, że na wiele wydatków zapewniono środki tylko na okres 

pierwszego półrocza. Wiele wydatków na poszczególnych paragrafach jest 

niedoszacowanych. Nie znalazły się tam środki na zakup masy asfaltowej, remonty rowów, 

ani wiele innych, równie ważnych do zrealizowania wydatków. 

- sołtys H. Matuszek zapytał kiedy będzie można wrócić do tematu podwyżki diet sołtysów.  

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk powtórzył swoją wcześniejszą wypowiedź, że w budżecie nie 

znalazło się wiele wydatków, które planowaliśmy i nie jest to problem jedynie naszej gminy 

ale wszystkich samorządów co wiąże się z gwałtownym wzrostem cen i usług. Do sprawy 

podwyżki diet sołtysów możemy wrócić w drugim kwartale, ale niestety  nie możemy 

zapewnić, że zakończy się powodzeniem.  

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny powiedział, że na spotkaniu radnych, w okolicach 

maja br.  deklarował swoje poparcie dla uchwały o podwyżce diet sołtysów i do dnia 

dzisiejszego swoje zdanie podtrzymuje. Uważa jednak, że nie ma sensu dziś decydować o 

czymś, czego jeszcze de facto nie ma w planie budżetu, ponieważ sytuacja dynamicznie się 

zmienia i nie wiemy co czeka nas w trakcie roku.  

- sołtys H. Matuszek stwierdził, że na podwyżki diet nigdy nie było pieniędzy. Zawsze padały 

argumenty, że budżet jest trudny i że brakuje środków. Zawsze pierwszeństwo miały inne 

wydatki, zapotrzebowania, inwestycje, a sołtysi zostawali na szarym końcu. 

- Pan Wójt powiedział, że doskonale zdaje sobie sprawę z tego, iż praca sołtysów jest dla 

gminy nieoceniona i bardzo ważna, jednak niestety w tej chwili nie jest możliwa podwyżka 

diet. Pan Wójt zasygnalizował też, że Gmina otrzymała pismo o możliwości wejścia na listę 

główną w dofinansowaniach do termomodernizacji trzech obiektów szkolnych (w ramach 

funduszy norweskich). Prawdopodobnie czeka nas też wymiana przydomowych 

przepompowni ścieków w miejscowości Bełsznica i Odra . Te wydatki w budżecie się nie 

znalazły bo nie podpisaliśmy jeszcze żadnych umów w tym zakresie, ale to może się w 

najbliższym czasie wydarzyć.  

- radny Eugeniusz Katryniok wyliczył wzrost wynagrodzeń w ostatnim czasie dla innych grup 

zawodowych i społecznych w Gminie Gorzyce. Wzrost wynagrodzenia w urzędzie gminy 



między rokiem 2019-2023 wyniósł 48%, wynagrodzenie Wójta między rokiem 2019-2023 

wynosi 74%, Rada Gminy otrzymała podwyżki diet miedzy rokiem 2019-2023 średnio 65%, 

sołtysi 0%. 

Radny powiedział, że podaje te informacje dla zobrazowania radnym faktów, które miały 

miejsce w przeciągu ostatnich lat.  

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk powiedział, że deklaruje możliwość spotkania w temacie 

podwyżki diet dla sołtysów w drugim kwartale br. Obecnie trwa porównywanie wynagrodzeń 

pracowników urzędów powiatu wodzisławskiego i tutaj też przyznać trzeba, że nasz urząd 

zostaje nieco w tyle. Nie chcielibyśmy doprowadzić do sytuacji, że odchodzić będą z pracy w 

urzędzie doświadczeni pracownicy, z powodu zbyt niskich zarobków, a takie sytuacje już się 

niestety zdarzają – dodał p. Wójt.  

- radny Stanisław Zbroja odniósł się do planowanych wydatków w dziale 801 – oświata i 

wychowanie. Radny zauważył, że zwiększeniu  w stosunku do roku poprzedniego uległy 

wydatki związane z refundacją kosztów za dzieci uczęszczające do innych przedszkoli. Dwa 

lata temu było to ok. 140 000 zł teraz jest już 200 000 zł. Z czego wynika że dzieci w 

przedszkolach poza naszą gminą jest coraz więcej – zapytał radny.  

- Z-ca Wójta Daniel Kurasz odpowiedział, że są różne sytuacje, które powodują, że rodzice 

dowożą dzieci do przedszkoli w innej gminie, np. po przeprowadzce rodziców do innej 

gminy, dziecko kontynuuje naukę w przedszkolu do którego wcześniej uczęszczało, albo 

rodzicom wygodniej jest dowozić dzieci do przedszkola w tej miejscowości gdzie jest ich 

miejsce zatrudnienia. Nie jesteśmy w stanie zapobiec takim sytuacjom, mimo że staramy się 

zapewnić miejsca w przedszkolach wszystkim dzieciom, które się o to miejsce ubiegają.  

- radny Krzysztof Małek zapytał ile jest dzieci spoza naszej gminy, które uczęszczają do 

przedszkoli w Gminie Gorzyce.  

- Z-ca Wójta Daniel Kurasz powiedział, że odpowiedzi udzieli na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 

- radny Eugeniusz Katryniok zapytał czy stawka przypadająca na jedno dziecko, które 

uczęszcza do przedszkola poza gminą, w której zamieszkuje, jest zawsze taka sama czy też 

jest to stawka zróżnicowana.  

- Z-ca Wójta Daniel Kurasz odpowiedział, że stawka jest ta sama.  

- radny Stanisław Zbroja odniósł się do planu wydatków w dziale 926 „Kultura fizyczna”. 

Radny wyraził zainteresowanie wysokością dotacji dla poszczególnych klubów sportowych. 

- Pani skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że wysokość dotacji dla poszczególnych 

klubów nie zmieniła się w stosunku do roku poprzedniego.  



Klub sportowy w Czyżowicach, Turzy Śl, Gorzycach i Rogowie otrzymały dotację w 

wysokości 80 000 zł, kluby z Bełsznicy i Olzy 18 000 zł, Aligator – 5 000 zł, Sparta 

Czyżowice 3 000 zł, Klub szachowy GAMBIT – 5 000 zł.  

- radny Stanisław Zbroja złożył wniosek formalny w sprawie zwiększenia dotacji dla klubu 

sportowego „Aligator” do wysokości 50 000 zł. Jednocześnie dotacja dla GOTSiR „Nautica” 

powinna zostać o tę kwotę pomniejszona. Radny uzasadnił wniosek tym, iż w Jego ocenie 

klub „Aligator” powinien działać na takich samych zasadach jak inne kluby, w związku z 

czym powinien tez otrzymać wyższą dotację, którą w dowolny sposób wydatkuje. Temat 

ciągnie się od paru lat i szkoda, że do dnia dzisiejszego nie został rozwiązany.  

- radny Michał Menżyk zapytał czy można zobligować klub „Aligator” do tego, że jeżeli 

otrzyma wyższą dotację od Gminy to będzie korzystał z usług naszego obiektu sportowego, a 

nie żadnej innej pływalni.  

- rady Eugeniusz Katryniok zauważył, że zwiększając dotację dla klubu sportowego 

„Aligator” do wysokości 50 000 zł, należy o taką samą kwotę pomniejszyć dotację 

przewidzianą dla GOTSiR „Nautica”. Zakładając, że klub wyda te pieniądze w naszym 

ośrodku na wynajem torów (choć nie musi tak być), trzeba wziąć pod uwagę, że GOTSiR 

będzie miał mniej pieniędzy ponieważ dochód z tytułu wynajmu torów zostanie pomniejszony 

o podatek VAT, który należy odprowadzić do Urzędu Skarbowego. Nie jest zatem tak, że obie 

opcje są tak samo opłacalne dla ośrodka „Nautica”. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk zaproponował zaprosić na spotkanie przedstawicieli klubu 

„Aligator”, by poznać również ich stanowisko w przedmiotowej sprawie. Dodał, że wniosek 

klubu o dotację, który wpłynął do Urzędu Gminy, opiewał na kwotę 50 000 zł. We wniosku 

zawarto również informację, na co kwota ta zostanie wydatkowana. Trzeba liczyć się z tym, 

że dotacja może zostać wykorzystana nie tyle w innej pływalni, ile na różnego rodzaju 

szkolenia, siłownie, fitness itp.  

- Pani Sekretarz Maria Władarz powiedziała, ze klub złożył ofertą, która zakłada że projekt 

trwający cały rok będzie realizowany na terenie ośrodka GOTSiR „Nautica” w Gorzycach. 

Jeżeli oferta zostanie zaakceptowana,  należy założyć że będzie ona realizowana właśnie tam. 

W kalkulacji kosztów aligator zaplanował dotacje w wysokości 75 000 zł, z czego na 

wynajem basenu 69 000 zł. 

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny zapytał, czy wysokość dotacji może ulec zmianie 

w trakcie roku. 



- Pani Sekretarz Maria Władarz odpowiedziała, że nie. Jeżeli jednak radni zdecydują o 

wysokości dotacji mniejszej, aniżeli ta którą proponuje klub, wtedy będzie konieczne złożenie 

przez klub nowej oferty, dostosowanej do planowanej dotacji.  

- radny Rafał Maciuga zapytał ile torów w ciągu dnia zajmuje klub Aligator.  

- Pan R. Markiewicz powiedział, że to zależy od godziny, czasem jest to tylko jeden tor a 

czasem trzy, co stanowi połowę basenu, bo łączenie jest szczęść torów. Klub ma swój grafik 

według którego pracuje.  

- radny Eugeniusz Katryniok zapytał czy inne kluby również składają oferty na takie kwoty, 

jakie faktycznie otrzymują. Np. w przypadku klubu Bełsznica oferta wynosi 18 000 zł, czy tez 

jest to inna kwota.  

- Pani Sekretarz Maria Władarz odpowiedziała, że zazwyczaj kluby składają wnioski na 

większa kwotę i dopiero wtedy, gdy otrzymają od gminy informację o wysokości planowanej 

dotacji, korygują te wnioski do proponowanej kwoty.  

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny złożył wniosek formalny w sprawie udzielenia 

dotacji dla Klubu Sportowego „Aligator” w wysokości 60 000 zł. 

- radny Rafał Maciuga zwrócił uwagę na fakt, że ta zmiana nie przyniesie żadnych korzyści 

dla żadnej ze stron, a jedynie straty dla basenu w postaci podatku VAT. Dlatego też składa 

wniosek formalny o niezwiększanie dotacji dla klubu sportowego „Aligator” i pozostawienie 

formy rozliczenia klubu z ośrodkiem GOTSIR „Nautica”, na dotychczasowych zasadach.  

- radny Piotr Zimny powiedział, że w jego ocenie klub, tak jak w przypadku innych klubów 

sportowych, powinien otrzymać dotację w wysokości 60 000 zł i samodzielnie 

rozdysponować te środki zgodnie ze złożoną ofertą.  

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny zapytał ile zawodników klubu Aligator jest z 

Gminy Gorzyce. 

- Pan Dyrektor R. Markiewicz odpowiedział, że jest to ponad 30 osób. 

 

Wobec braku dalszych głosów w tym temacie przystąpiono do głosowania 

Wniosek formalny złożony przez radnego Rafała Maciuga o niezwiększanie dotacji dla 

klubu sportowego „Aligator” i pozostawienie formy rozliczenia klubu z GOTSIR Nautica, 

na dotychczasowych zasadach:  

3 głosami „za”, przy 17 głosach „przeciwnych”, został odrzucony. 

 

Wniosek formalny złożony przez Przewodniczącego Rady Piotra Wawrzycznego o udzielenie 

dotacji dla Klubu Sportowego „Aligator” w wysokości 60 000 zł  



15 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie „wstrzymującym się” został przyjęty.  

 

- radna Alicja Zuch wyraziła zainteresowanie dwoma zadaniami, planowanymi do realizacji 

na przyszły rok,  tj. remont kaplicy w Turzy Śl. za 250 000 zł. oraz remont stróżówki na 

ośrodku wypoczynkowym w Olzie za 200 000 zł. Radna poprosiła o wyjaśnienie dlaczego 

środki przeznaczone na te dwa zadania są aż tak duże i czy gminę na to stać.  Dodała, że w 

2015 roku sołectwo Bluszczów przedstawiło projekt rozbudowy budynku straży pożarnej o 

toalety i dodatkową salę, z której miało korzystać 1 000 mieszkańców i nie otrzymano na to 

zgody. Czy w obecnej sytuacji, tak trudnej finansowo, stać gminę na tak kosztowne 

inwestycje i czy nie można tego zrealizować tańszym kosztem – zapytała radna.  

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk powiedział, że stróżówka na ośrodku wypoczynkowym w Olzie 

jest w bardzo złym stanie technicznym i wymaga remontu. Przez cały rok przebywa tam 

pracownik urzędu gminy, który ze względu na przepisy prawa, nie może pracować w takich 

warunkach, bo warunki te stwarzają realne zagrożenie bezpieczeństwa tego pracownika. 

Ponadto stróżówka, o której mowa znajduje się przy samym wejściu na teren ośrodka 

wypoczynkowego, który jest wizytówką Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego i 

w zasadzie całego województwa śląskiego, bo pojawia się we wszystkich materiałach 

promocyjnych tych terenów. Obiekt nie był nigdy remontowany, a w związku z tym że jest to 

obiekt gminny, poczuwamy się do odpowiedzialności by był on utrzymywany w należytym 

stanie. Cała procedura wymiany tego obiektu wymaga szeregu uzgodnień i pozwoleń, co też 

jest bardzo kosztowne.   

Jeśli chodzi o kapliczkę w Turzy Śląskiej to jest to kolejny budynek, którego właścicielem jest 

Gmina Gorzyce. Obiekt albo nadaje się do rozbiórki albo do kompleksowego remontu. Pan 

Wójt zaprosił radnych na wizję do Turzy Śląskiej by bliżej przyjrzeć się, w jak krytycznym 

stanie jest obecnie ta kaplica. Być może będzie możliwość pozyskania środków zewnętrznych 

na to zadanie w wysokości 150 000 zł, jeśli tylko pojawi się taka możliwość, na pewno z niej 

skorzystamy – dodał.  

Pan Wójt odniósł się również do projektu rozbudowy budynku straży pożarnej w Bluszczowie 

z 2015 roku o dodatkową salę, który nie doszedł do skutku z powodu ograniczeń terenowych. 

- Pani sołtys Irena Pielka powiedziała, że mieszkańcom bardzo zależało na tym, by w 

budynku straży pożarnej znalazła się świetlica, z której mogliby korzystać. Obecnie w 

Bluszczowie nie ma świetlicy i trzeba korzystać z sali szkolnych.  



- radny Rafał Maciuga zapytał, czy w obecnie trudnej sytuacji finansowej Gminy Gorzyce, 

warto inwestować w dokumentacje projektowe na  zadania pn. „Szlakiem wybitnych Hrabia 

Arco” bo to kolejne 150 000 zł, które w przyszłym roku trzeba będzie realizować.  

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że złożone zostały wnioski o dofinansowanie do 

tego zadania, tzw. „fiszki projektowe”. Trudno w tej chwili powiedzieć, czy zostaną nam one 

przyznane. Rozwój turystyczny naszego pogranicza jest w tej chwili priorytetem na poziomie 

całego subregionu wojewódzka śląskiego.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      4  przeciw ……… wstrzymał    1  

Komisja Skarg i wniosków za      1  przeciw ……… wstrzymał    3 

Komisja Budżetu  za      5  przeciw .......... wstrzymał    1 

Komisja Oświaty  za      5   przeciw ..........  wstrzymał    1 

Komisja Rodziny  za      6  przeciw ……… wstrzymał    2 

 

Ad 7 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w 

2023 roku pomocy finansowej Gminie Lubomia na realizację zadań z zakresu bezpieczeństwa 

publicznego (zał. nr 5) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zawnioskował o to, by Straż Gminna składała do urzędu gminy sprawozdania ze 

swojej działalności co miesiąc, a nie jak dotychczas raz w roku  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      4  przeciw    1 wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      1  przeciw ……... wstrzymał    3 

Komisja Budżetu  za      5  przeciw    1 wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      5   przeciw ..........  wstrzymał    1 

Komisja Rodziny  za      6  przeciw    1 wstrzymał    1 

 

Ad 8 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w 

2023 roku pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację powiatowych przewozów 

pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej (zał. nr 6) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw ……… wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      3  przeciw    1 wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      5  przeciw    1 wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 



Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 9 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy Renacie 

Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji 

przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego – Gminnego Ośrodka Turystyki, Sportu i 

Rekreacji „Nautica” w Gorzycach na 2023 rok oraz określenia szczegółowych zasad udzielania i 

rozliczania dotacji (zał. nr 7) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      4  przeciw    1 wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      2  przeciw    1 wstrzymał    1 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      7  przeciw ……… wstrzymał    1 

 

Ad 10 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy Renacie 

Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w latach 2023-

2025 pomocy finansowej Międzygminnemu Związkowi Wodociągów i Kanalizacji w Wodzisławiu 

Śląskim (zał. nr 8) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii 

Komisja Rewizyjna  za      4  przeciw    1 wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      3  przeciw    1 wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 11 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy Renacie 

Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku 

pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację zadań z zakresu administrowania 

drogami – „Opracowanie dokumentacji projektowej drogi powiatowej nr 5021S od skrzyżowania z 

DK78 do skrzyżowania z ul. Czarnieckiego (zał. nr 9) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw ……… wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 



Ad 12 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy Renacie 

Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku 

pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację zadania z zakresu administrowania 

drogami – „Przebudowa drogi gminnej nr 50168S ul. Raciborska w Bełsznicy i Rogowie” (zał. nr 10) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw ……… wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 13 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy Renacie 

Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku 

pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację zadania z zakresu administrowania 

drogami – „Opracowanie dokumentacji projektowej pn: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 3512S (ul. 

Raciborska) Rogów – Syrynia” (zał. nr 11) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw ……… wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 14 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy Renacie 

Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2022-2030 (zał. nr 12) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw ……… wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 15 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy Renacie 

Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  

budżetowej Gminy Gorzyce na 2023 rok (zał. nr 13) 



W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw ……… wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 16 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie ustalenia w 

budżecie Gminy Gorzyce na 2022 rok wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego (zał. nr 14) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw ……… wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 17 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Z-cy Wójta Danielowi 

Kuraszowi, który przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku 

szkolnym 2022/2023 dotacji Miastu Rybnik na pokrycie kosztów zatrudnienia związanego z 

nauczaniem religii dla uczniów Kościoła Adwentystów Dnia Siódmego (zał. nr 15) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      4  przeciw ……… wstrzymał    1  

Komisja Skarg i wniosków za      3  przeciw ……… wstrzymał    1 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 18 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Z-cy Wójta Danielowi 

Kuraszowi, który przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku 

szkolnym 2022/2023 dotacji Miastu Jastrzębie Zdrój na pokrycie kosztów zatrudnienia związanego z 

nauczaniem religii dla uczniów Kościoła Zielonoświątkowego (zał. nr 16) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      4  przeciw ……… wstrzymał    1  

Komisja Skarg i wniosków za      3  przeciw ……… wstrzymał    1 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 



 

Ad 19 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Z-cy Wójta Danielowi 

Kuraszowi, który przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku 

szkolnym 2022/2023 dotacji Miastu Wodzisław Śląski na pokrycie kosztów zatrudnienia związanego z 

nauczaniem religii dla uczniów Kościoła Ewangelicko – Augsburskiego (zał. nr 17) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      4  przeciw ……… wstrzymał    1  

Komisja Skarg i wniosków za      3  przeciw ……… wstrzymał    1 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 20 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownik Referatu 

Gospodarki Komunalnej Izoldzie Gajowskiej, która przedstawiła uzasadnienie do projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Gorzyce na lata 2023 – 2027” (zał. nr 18) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw ……… wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 21 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja udzielił głosu Przewodniczącemu 

Rady Piotrowi Wawrzycznemu, który przedstawił temat dotyczący petycji w sprawie 

niepodwyższania podatków na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady P. Wawrzyczny przypomniał, że w dniu 24 listopada br. do Rady 

Gminy wpłynęła przedmiotowa petycja członków Partii KORWiN w sprawie 

niepodwyższania podatków na 2023 rok. Rada Gminy skierowała petycję do właściwej 

komisji celem rozpatrzenia i wydania opinii.  

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Michał Menżyk, 

który przedstawił opinię Komisji w przedmiotowej sprawie (zał. nr 19) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii w 

sprawie przygotowania projektu uchwały o treści zgodnej z opinią Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji.  



Komisja Rewizyjna  za      5  przeciw ……… wstrzymał ………  

Komisja Skarg i wniosków za      4  przeciw ……… wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6   przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 22 

Wnioski i zapytania.  

- Radny Krzysztof Małek powiedział, że parking przy szkole w Gorzyczkach (od strony hali 

przy ul. Wiejskiej) nie jest odśnieżony.  

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk zapewnił że zgłoszona zostanie interwencja w Powiatowym 

Zarządzie Dróg w przedmiotowej sprawie.  

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny zasygnalizował, że do Rady Gminy Gorzyce 

wpłynęła skarga mieszkanki Łodzi z dnia 13.12.2022 r. na działalność Wójta Gminy Gorzyce, 

w zakresie bezczynności polegającej na zapewnieniu zgodnego z przepisami prawa dostępu 

do danych przestrzennych dla miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Na 

najbliższej sesji Rada Gminy podejmie decyzję czy skargę należy skierować do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji.  

- radny Piotr Wawrzyczny zapytał dlaczego w kryteriach oceny przetargowej do akcji zima  

na lata 2022-2023 proporcje ustalono w ten sposób, że 60 % stanowi cena a 40% termin 

płatności.  

- Pani Izolda Gajowska odpowiedziała, że tylko w uzasadnionych przypadkach wskaźnik 

ceny może stanowić więcej niż 60% kryteriów oceny ofert, co wynika wprost z przepisów 

prawa. Rozpisując ten rodzaj przetargu trudno było znaleźć inne wskaźniki niż termin 

płatności. Firmy, z którymi podpisano umowy na „Akcję Zima” otrzymują wynagrodzenie w 

formie ryczałtu za gotowość wykonania usługi w wysokości 60,00 zł brutto/za dzień za każdy 

ciągnik lub samochód (2 pojazdy), w przypadku braku świadczenia usługi odśnieżania i 

zwalczania gołoledzi w danym dniu, odrębnie otrzymują wynagrodzenie za godzinę pracy w 

terenie oraz za wykorzystany materiał do posypywania dróg, na podstawie faktur lub 

rachunków.  

W specyfikacji przetargowej ustanowiono również zapis, że w razie konieczności firmy mają 

obowiązek zaangażować dodatkowy sprzęt o czym decyduje Wójt Gminy. Taka decyzja 

zapadła podczas ostatnich, intensywnych opadów śniegu – dodała.  

Na tym zakończono dyskusję. 

 

 



Ad 23 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce w dniu 19.12.2022 r. o godz. 

18.15. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Stanisław Zbroja 

  


